
ZÁPISNICA č.4 zo zasadnutia Komisie pre manažment verejnej správy a verejný poriadok Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Staré Mesto konaného dňa 16.04.2019 

Prítomní: 

Ing. Petr Skalník 

Mgr. art. Tomáš Dentico 

MUDr. Viera Satinská 

Ospravedlnení: 

Mgr. Vladimír Palko 

Mgr. Juraj Mikulášek 

Program komisie: 

Prizvaní hostia: 

Mgr. Irena Melušová - zástupkyňa 

obyvateľov Jakubovho námestia 

Matej Števove 

Tatiana Hičárová 

Zuzana Fehérvízyová 

Laco Oravec 

Barbara Zavarská, o.z. PUNKT 

lllah van Oijen, o.z. PUNKT 

1. Stanovisko komisie k petícií občanov vo veci zastavenia akcií „Dobrý trh" na Jakubovom 
námestí dňa 27.04.2019. 

Zasadnutie komisie otvoril predseda komisie pán Ing. Petr Skalník. Privítal prítomných č lenov komisie, 

ktorými boli pani MUDr. Viera Satinská, pán Mgr. art. Tomáš Dentico ako aj prizvaných hostí pani 

Mgr. Melušovú zástupkyňu obyvateľov Jakubovho námestia vo veci petície, zástupkyne organizátora 

Dobrého trhu z o. z. „punkt" pani Barboru Zavarskú a pani lllah van Oijen a obyvateľov z Jakubovho 

námestia a blízkeho okolia. Ing. Lauko zapisovateľ komisie na úvod skonštatova l, že komisia je 

uznášaniaschopná, je prítomná nadpolovičná väčšina členov komisie. 

Ing. Ska lník prešiel k bodu rokovania komisie - Petícia obyvateľov na zrušenie „Dobrého trhu" na 

Jakubovom námestí dňa 27.4.2019, stručne popísa l dôvody za zrušenie Dobrého trhu uvedené 

v petícií, ktoré sú: 1. nesúhlas s preparkovaním motorových vozidiel a ich odťahovaním v prípade 

neprítomnosti obyvateľov, 2. nesúhlas s dehonestáciou „ Pamätníka obetiam komunizmu", 3. 

nevyhovujúci stav stromov ( padajúce konáre, ... ), ktoré môžu ohrozovať bezpečnosť návštevníkov 

„Dobrého trhu". Skonštatoval, že Dobrý trh na Jakubovom námestí sa koná už niekoľký krát. 

Predseda komisie Ing. Skalník udelil slovo zástupkyniam o.z. „punkt", ktoré predstavili koncepciu 

organizácie Dobrého trhu na Jakubovom námestí. Pani lllah van Oijen na úvod vystúpenia poďakovala 

za pozvanie na zasadnutie komisie ako aj za možnosť predstavenia koncepcie organizácie 

a zabezpečenia akcie Dobrý trh na Jakubovom námestí. Hlavným cieľom organizovania Dobrého trhu 

je kultivovanie verejného priestoru a budovanie komunít v Starom Meste. Dobrý trh sa organizuje 

trikrát ročne v troch centrálnych !akáciách. Celková návštevnosť na jedno podujatie je približne 

20000 ľudí. Ide o využitie verejného priestoru iných spôsobom (akcia bez áut) . Pani lllah van Oijen sa 

poďakovala aj staromestskej samospráve za spoluprácu, ktorá zača la už v roku 2013 a pretrváva na 

veľmi dobrej úrovni až doteraz. Samotnému projektu Dobrého trhu predchádzala intenzívna 

komunikácia so susedmi, s prevádzkarmi z okolia ako aj so samosprávou. 
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Pri organizácií a príprave prvého ročníka Dobrého trhu na Jakubovom námestí v roku 2013 na základe 

screeningu a prieskumu medzi ľuďmi z Jakubovho námestia a blízkeho okolia, ľuďom vadila hlavne 

nečistota, graffiti, neudržiavaná zeleň a tráva, rušenie nočného kľudu, zdržiavanie bezdomovcov 

v parku, znečistený park exkrementami a povaľujúcim sa sklom na ihrisku. 

Zástupkyne o. z. 11 punkt" p. Zavarská a p. van Oijen zdôraznili najmä tieto kľúčové oblasti ako 

samotný Dobrý trh prispel ku kultivovaniu námestia: 1. Susedský piknik, 2. Komunitný manažment, 

3. Propagácia susedstva a spolupráca, 4. Čistota priestoru, 5. Nadštandardná komunikácia pri 

dopravných obmedzeniach a parkovaní pred, počas a po organizácií podujatia, 6. Bezpečnosť, 7. 

Koncepcia a program podujatia ( hudobný a kultúrny program ). Vysokou pridanou hodnotou 

organizovania podujatia Dobrý trh na Jakubovom námestí je - upevňovanie vzťahov medzi ľuďmi, 

oživenie námestia, spoločenský rozmer, rozširovanie komunity, informovanie a ekologické aktivity. 

Kompletný detailný manuál Dobrého trhu na Jakubovom námestí od A po Z, tvorí prílohu č.1 

zápisnice č.4 zo zasadnutia Komisie pre manažment verejnej správny a verejný poriadok. 

Po skončení prezentácie zástupkýň o.z. 11punkt", predseda komisie požiadal o vyjadrenie pani Mgr. 

Melušovú ako zástupkyňu obyvateľov Jakubovho námestia vo veci petície za zrušenie Dobrého trhu 

na Jakubovom námestí. Pani Mgr. Melušová prezentovala výhrady a dôvody pre zrušenie akcie Dobrý 

trh na Jakubovom námestí. Ide najmä o tieto problémové oblasti: 1. Umiestňovanie predajných 

stánkov ( najmä gastrostánkov ) v bezprostrednej blízkosti vchodov do obytných domov, 2. 

Znečisťovanie parku po samotnej akcii, 3. Preparkovanie motorových vozidiel a ich prípadné 

odtiahnutie deň pred resp. počas samotnej akcie Dobrý trh, 4. Obmedzený prístup do vchodov 

bytových domov, 5. Rušenie obyvateľov hlučnou hudbou, ktorá prekračuje bežné decibely a to počas 

celého dňa až do ukončenia akcie a 6. Dehonestáciou „Pamätníka obetiam komunizmu". Ku všetkým 

predneseným výhradám zo strany pani Mgr. Melušovej prebehla korektná a vecná diskusia medzi 

organizátorkami Dobrého trhu, členmi komisie a zástupkyňou občanov vo veciach petície. 

Organizátorky Dobrého trhu prisľúbili vo všetkých problémových bodoch nápravu, hlavne pokiaľ sa 

týka hlučnosti a hudba bude stíšená na prijateľnú úroveň . Taktiež bol prísľub zvýšeného dohľadu aj 

pri "Pamätníku obetiam komunizmu", aby sa zamedzilo priamej konzumácií jedál a nápojov na 

pamätníku ako takom, resp. v jeho bezprostrednom okolí. Zo strany organizátoriek akcie bude 

zabezpečená vo zvýšenej miere aj strážna služba SBS, dostatočný počet organizátorov a brigádnikov. 

Vo veciach parkovania resp. možných odťahov motorových vozidiel z tejto zóny, informoval predseda 

komisie pán Ing. Skalník, že rokoval aj s veliteľom expozitúry MsP Bratislava 1 pánom Jozefom Hitkom 

a požiadal ho o empatický prístup najmä čo sa týka kontaktovania majiteľov motorových vozidiel 

príslušníkmi MsP ešte pred samotným odťahom vozidla. Bola prisľúbená ústretovosť zo strany MsP. 

Organizátorky Dobrého trhu taktiež informovali všetkých prítomných o umiestňovaní gastrostánkov 

na podujatí, tieto stánky budú umiestnené na okrajových častiach a nie pred oknami obytných 

domov. 

Pani poslankyňa Satinská sa v súvislosti s hlukom resp. hlučnosťou počas podujatia vyjadrila a uviedla 

príklad obyvateľov Starého Mesta, ktorí bývajú či už v pešej zóne alebo na exponovaných uliciach na 

ktorých sú situované desiatky prevádzok, nočných klubov, diskoték a kde je prakticky na dennom 
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poriadku rušenie nočného kľudu, hluk a krik zákazníkov týchto prevádzok, v porovnaní s jedným 

dňom v roku, v ktorom je organizovaný Dobrý trh na Jakubovom námestí, pričom toto podujatie 

(hluk z vystúpení a „nepríjemné vône" z gastrostánkov končia úderom 17.00 hodiny), navyše všetko 

si po sebe organizátor uprace, vyčistí a uvedie celú oblasť do pôvodného stavu. K tomuto uviedla pani 

Mgr. Melušová, že prečo sa musí Dobrý trh organizovať v obytných zónach a nie v okrajových zónach. 

Pán Ing. Skalník sa dotazoval na line up ( program ) podujatia, vystúpenia hudobných skupín, 

vystúpenia účinkujúcich a podobne. K tomuto sa vyjadrili organizátorky Dobrého trhu, že line up 

podujatia je pripravený, všetky vystúpenia s bicími nástrojmi ( bubnami ) sa zrušili, bude jedno 

pódium ( stage ) pre spev a songy s dvomi resp. tromi mikrofónmi. Pričom každý stage má svojho 

stage-managera. 

K tejto problematike sa vyjadril aj pán Laco Oravec, ktorý zdôraznil najmä verejný prínos tohto 

podujatia, definoval Jakubovo námestie ako čarovné miesto na území mestskej časti Bratislava-Staré 

Mesto a uviedol, že samotný Dobrý trh tento priestor zásadným spôsobom obohatil, verejný priestor 

patrí ľuďom. Musíme sa naučiť vzájomnému spolužitiu. Uviedol aj skutočnosť, že samotné Jakubovo 

námestie si zaslúži revitalizáciu, veľa vecí sa však z roka na rok zlepšuje. 

Pani Zavarská z o.z. „ punkt" sa vyjadrila aj k samotnej inštalácií predajných stánkov, pódia 

a mobiliáru, ako aj ich odinštalovaniu po skončení podujatia, čo bola tiež jedna z výtok zo strany pani 

Mgr. Melušovej. Pani Zavarská uviedla, že pri poslednom Dobrom trhu na Jakubovom námestí boli 

všetky stánky demontované už pred 21.00 hodinou. Budú sa snažiť optimalizovať celý program 

podujatia vrátane organizačno-technického zabezpečenia. Uviedla, že v samotnom parku nebude 

prebiehať žiadny predaj, bude tam vytvorená len oddychová zóna. 

Pani poslankyňa Satinská sa poďakovala všetkým zúčastneným za korektnú a vecnú debatu a ocenila 

prínos organizácie podujatia Dobrý trh na Jakubovom námestí. 

Pán poslanec Dentico taktiež ocenil organizáciu podujatia Dobrý trh, zároveň uviedol, že rešpektuje 

a rozumie aj výhradám zo strany niektorých obyvateľov tejto lokality. Domnieval sa, že občania 

lokality budú skôr podporovatelia tohto podujatia, ako kritici a nebudú proti tejto akcii. 

Predseda komisie pán poslanec Skalník všetkým zúčastneným na záver zasadnutia poďakoval, zobral 

do úvahy aj samotné pripomienky občanov obsiahnuté v petícií a požiadal organizátorov podujatia 

Dobrý trh, aby všetky relevantné pripomienky, výtky a negatíva vzali do úvahy a zjednali pokiaľ 

možno adekvátnu nápravu. Predseda komisie požiadal organizátorky podujatia, aby po skončení 

podujatia doručili komisii podrobný monitoring akcie Dobrý trh na Jakubovom námestí, ktorý sa bude 

konať 27.04.2019. 
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Uznesenie č .4/2019 

Komisia pre manažment verejnej správy a verejný poriadok petíciu obyvateľov Jakubovho námestia 

v zastúpení Mgr. Irenou Melušovou prerokovala, s dôvodmi uvedenými v petícií sa detailne 

oboznámila a zobrala text petície na vedomie. Zároveň komisia pre manažment verejnej správy 

a verejný poriadok na základe prísľubu zástupcov o. z. „ punkt" ako organizátora podujatia Dobrý trh 

na Jakubovom námestí, o zabezpečení bezpečnosti, náhradného parkovania v blízkosti Jakubovho 

námestia, štandardnej ochrany Pamätníka obetiam komunizmu, nevidí dôvod na zastavenie akcie 

Dobrý trh na Jakubovom námestí dňa 27.04.2019 

HLASOVANIE: ZA: 3 PROTI: O ZDRŽAL SA: O 

Predseda komisie Ing. Petr Skalník ukončil zasadnutie o 19.00 hod. 

Príloha č.l: Manuál Dobrého trhu na Jakubovom námestí od A po Z. 

čas zahájenia komisie: 17:30 hod. 

čas ukončenia komisie: 19:00 hod. 

Predseda komisie: Ing. Petr Skalník 

Zapisovateľ komisie: Ing. Vladimír Lauko 

V Bratislave dňa 17.04.2019 
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NEHLASOVAL: O 


